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     Wynant Hans (Onafhankelijk) 
 
Afwezig:    Ceulemans Mariette (Femma) 

Herman Georges (Polder van Moervaart en Zuidlede) 
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  Sweerman Ward (N-VA)  

 
 
Goedkeuring verslag 30 maart 2022 
 
Naar aanleiding van het verslag van de vorige vergadering worden nog volgende punten 
besproken: 
 
 

- Openbaar onderzoek ontwerp PAS aanpak stikstof 
De voorzitter vraagt aan de landbouwers of er bezwaren werden ingediend tegen het 
ontwerp PAS.  Individuele landbouwers hebben bij de gemeente inderdaad bezwaren 
ingediend tegen het ontwerp PAS.   
Het college verzamelt momenteel de nodige info over het PAS-dossier en bekijkt of er ook 
nog een gemeentelijk advies zal opgemaakt worden over het ontwerp PAS. 

- Elektrificatie  
De voorzitter vraagt naar een stand van zaken over de elektrificatie toestellen en machines 
technische dienst.  Volgens de bevoegde Schepen wordt voor de kleinere toestellen (bvb. 
boormachines) al vaak gewerkt met toestellen met een accu, voor de grotere machines 
(maaimachines, bosmaaiers, …) zijn er toch nog wel belangrijke nadelen verbonden aan 
het gebruiken van machines met accu (beperkte werktijd accu, langere laadtijd accu’s, …).  

Agenda MILIEUADVIESRAAD van 21 juni 2022 
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De evolutie naar elektrificatie zet zich echter verder door, deze evolutie wordt dan ook 
verder opgevolgd.  Zo zal er op 28/06 bij de technische dienst een demo doorgaan met 
kleinere elektrische bestelwagens. 
 

Het verslag van de vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Antwoorden schepencollege  
 
 
Het college neemt kennis van het verslag van de milieuadviesraad (MAR) van 30 maart 2022 en 
formuleert volgend antwoord op de gestelde vragen:  
 
- antwoord college m.b.t. de vraag om een uitgebreid woonbehoefteplan te laten opmaken:  
 
Om budgettaire redenen wordt dit bij de ontwikkelaar gelegd. Hij moet kunnen aantonen dat er 
woonbehoefte is in Wachtebeke. De cijfers zullen zowel in Wachtebeke als bij de hogere overheden 
gecontroleerd worden.  
 
 
- antwoord college m.b.t. de vraag om de bezorgdheid over het mengen van huishoudelijk 
afvalwater en niet verontreinigd afvalwater en de impact ervan op het visbestand dringend te 
signaleren aan het polderbestuur.  
 
De Polder gaat de balken niet meer terugplaatsen omdat het water van Nederland naar de 
Moervaart stroomt. Enkel tijdens droge periodes was er in het verleden een probleem wanneer er 
te veel water werd opgepompt uit de Langelede noord en het waterpeil te laag kwam. Er is nu een 
peilstok bevestigd aan de brug die perfect aangeeft wanneer het water te laag staat en het 
oppompen wordt verboden. 
Er wordt opgemerkt dat het water van de Langelede in het noorden niet richting Moervaart 
stroomt. 
 
 
Mededelingen 
 

 Scholen naar Fabriek Energiek 
De bezoeken van de scholen aan Fabriek Energiek zijn doorgegaan.  Enkele scholen hebben 
laten weten dat ze dit een goed initiatief vonden.  

 Aankoop bloembollen:  
Er werden een 600-tal bio bloembollen aangekocht (via de actie van Velt).  Deze zullen in 
het najaar worden aangeplant in de groenvakken in het Dorp. 

 Afvalarme evenementen – herbruikbare bekers 
Eerder dit jaar hebben alle gemeenten binnen IDM-gebied beslist dat het gebruik van 
wegwerpbekers bij evenementen niet langer is toegelaten (tot op heden kon dit wel mits 
min. 95% selectieve inzameling van de wegwerpbekers).  De presentatie hierover wordt bij 
het verslag gevoegd. 
Volgende opmerkingen worden hierbij gemaakt: 
- hoe zien de verschillende herbruikbare bekers eruit, graag foto’s invoegen in presentatie 
- zijn er al overkoepelende afspraken hierover voor de Safarkensmarkt? 
- hoeveel keer kunnen de bekers hergebruikt worden? 

 Functie penningmeester 
Mia laat weten dat zij niet langer lid is van Natuurpunt en vraagt om als onafhankelijke te 
kunnen zetelen in de milieuadviesraad en of zij nog langer kan fungeren als 
penningmeester?  De milieuadviesraad gaat akkoord dat Mia voortaan als onafhankelijke 
zetelt en gaat akkoord dat zij aanblijft als penningmeester. 

 Abonnementen tijdschriften bib 
Het abonnement tijdschrift Natuurpunt werd hernieuwd (€ 30).  Aangezien voorgaande 
jaren al werd beslist om een abonnement te nemen voor de bib werd dit niet meer apart 
voorgelegd aan de milieuraad. 
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 Klimaatevent: Engageer je mee voor het Lokaal Energie- en Klimaatpact!  
Op 4 mei heeft Veneco de gemeenten samengebracht om het Lokaal Energie- en 
klimaatpact in de kijker te zetten.   
Het Lokaal Energie- en Klimaatpact focust  zich op vier werven: vergroening, participatieve 
energie, duurzame mobiliteit en water. De effecten van de klimaatverandering worden 
steeds zichtbaarder en meer confronterend. De uitvoering van concrete projecten op lokaal 
niveau zijn een belangrijke schakel voor de CO2-reductie. Zonnepanelen op 
overheidsgebouwen, opvang regenwater in het cultuurhuis voor toiletten, verledding 
openbare verlichting,  fietsleasing, benoveren, het mobiel energieloket en warmtescans 
(wegens succes zal deze actie herhaald worden), toegankelijke mobiliteit, hoppingpunten, 
deelsystemen (auto en fiets) en inzetten op groepsaankopen van o.a. 
hoogrendementsbeglazing, spouwmuurisolatie, toegankelijke mobiliteit, … zijn een greep 
van initiatieven waar we nu en in de toekomst op inzetten in onze gemeente.  Dit wordt 
vanuit Vlaanderen financieel ondersteund, voor de Veneco-regio gaat dit over 1,2 miljoen 
euro. 

 Behaag je tuin  
In 2022 wil Regionaal Landschap Meetjesland vzw een tweede editie organiseren van de 
actie Behaag je Tuin, een samenaankoop van plantgoed (streekeigen en maximaal met 
autochtone herkomst) dat te koop wordt aangeboden. Door deel te nemen aan deze actie 
stimuleert de gemeente haar inwoners om meer streekeigen groen aan te planten. De 
samenaankoop Behaag je Tuin helpt de gemeente om de doelstellingen van het Vlaams 
Klimaatpact te behalen. 
De bestelperiode loopt van 1 september tot 31 oktober 2022. De afhaling van 
plantpakketten en fruitbomen zal doorgaan op zaterdag 10 december 2022 op het terrein 
van de gemeentewerf. 

 Maai mei niet 
In het kader van de  “Maaimeiniet” actie , waaraan de gemeente meewerkte, werden naast 
de gebruikelijke bordjes ook posters aangebracht op diverse plaatsen.  
Hierbij wordt opgemerkt dat vaak nog onnodig wordt gemaaid, zo is het niet nodig om 
voorafgaand aan het maaien van de bermen met de bosmaaier te maaien rond de bomen.  
Er wordt aan de gemeente gevraagd niet langer te maaien rond de bomen en om een 
opleiding te voorzien inzake ecologisch maaibeheer voor de nieuwe werfleider. 

 Pensioenfonds OFP Prolocus 
In het verleden waren gemeenten via de VVSG aangesloten bij een groepsverzekering 
Ethias en Belfius.  Aangezien deze verzekeraars de samenwerking hebben stopgezet werd 
een nieuwe samenwerking aangegaan met OFP Prolocus (pensioenfonds opgericht door 
provincie Antwerpen). 
Vanuit organisaties als BBLV en Fairfin wordt aan de gemeenten gevraagd om een 
memorandum te ondertekenen waarin wordt gevraagd dat Prolocus nog meer aandacht zou 
hebben voor duurzame beleggingen, en bijzondere aandacht voor het realiseren van de 
duurzame ontwikkelingsdoelen. 
De Schepen laat weten dat er tot op heden nog geen vraag is gericht aan het 
gemeentebestuur om dit memorandum te ondertekenen, en ziet geen reden om dit 
memorandum te ondertekenen, dit omwille van volgende redenen: in de doelstellingen van 
OFP Prolocus staat dat zij in het verlengde van de duurzame ontwikkelingsdoelen zal 
inzetten op het duurzaam karakter van de beleggingen, het gemeentebestuur oefent 
toezicht uit via vertegenwoordiger in de algemene vergadering, meer dan 80% van de 
activiteiten van Prolocus behelst de uitvoering van taken aangewezen door de 
controlerende overheden, er is geen participatie van privé kapitaal in OFP Prolocus, 
Prolocus is onderworpen aan de wetgeving op overheidsopdrachten  

 Carbon Farming project  
Met verschillende acties in het kader van Carbon farming gaan landbouwers zoals Luc 
Poppe op eigen initiatief (maar met wetenschappelijke ondersteuning van ondermeer 
Inagro en Ilvo) op zoek naar verschillende mogelijkheden om koolstof te binden en zo 
klimaatopwarming tegen te gaan ( https://www.boerenbond.be/projecten/carbon-farming 
). 
Ook Bos+ werkt met agroforestry project aan meer klimaatvriendelijke landbouw 
(https://www.bosplus.be/nl/bomen-buiten-het-bos/agroforestry ). 
De milieuadviesraad wil dergelijke initiatieven graag in de kijker plaatsen en van zodra er 
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resultaten zijn deze mee bekendmaken aan een groter publiek. 
  

 Meldpunt droogteschade aan woningen 
Het departement omgeving richtte een meldpunt op voor de registratie van droogteschade 
aan woningen. Hoewel de ondergrond in Wachtebeke wellicht minder snel aanleiding zal 
geven tot droogteschade wordt gevraagd om over dit meldpunt toch te communiceren via 
de gemeentelijke communicatiekanalen. 

 Energielandschap Oost-Vlaams kerngebied 
De provincie start binnenkort met de opmaak van een visie Energielandschap Oost-Vlaams 
kerngebied.  Deze visie zal het vroegere provinciaal windplan (aanduiding waar in de 
provincie windturbines wel/niet wenselijk zijn), maar dan aangevuld met andere 
energiethema’s zoals zon, warmte, energie-opslag, … .  Meer info hierover is te lezen op 
https://oost-vlaanderen.be/wonen-en-leven/ruimtelijke-
planning/projecten/energielandschap-oost-vlaams-kerngebied.html .  Na de zomer zal ook 
een panel worden opgestart van lokale klimaatexperten/geïnteresseerde inwoners die de 
visie mee vorm zullen geven.  Een oproep hiervoor zal nog verschijnen via de 
gemeentelijke communicatiekanalen. 

 Heraanplant bomen  
Het polderbestuur heeft laten weten dat zij ter hoogte van Pottershoek dit najaar zullen 
voorzien in de heraanplant van een 24-tal bomen (veldesdoorn, els, winterlinde) 
Er wordt gevraagd naar de aanplant van bijkomende bomen langsheen de Langelede.  Het 
gemeentebestuur zal tegen september een voorstel uitwerken voor de aanplant van 
bijkomende bomen op openbaar domein, onder voorbehoud van voldoende budget zal 
worden bekeken (in overleg met het polderbestuur) om ook langs de Langelede nog 
bijkomende bomen aan te planten.  
Er wordt gevraagd of ook aan de vraag van de uilenwerkgroep wordt tegemoetgekomen 
voor de aanplant van bijkomende bomen achter de kerk Overslag.  De Schepen laat weten 
dat Veneco is gestart met de opmaak van een ruimtelijke visie voor de omgeving van de 
kerk Overslag.  Hierbij aansluitend zal ook de groeninrichting rond de kerk worden bekeken 
(de vraag voor extra bomen aan de achterzijde van de kerk wordt daarin meegenomen).  
Stefan merkt op er een tekort is aan hoge bomen in de bebouwde ruimte en dat er niet 
alleen nood is aan algemene gemeentelijke ruimtelijke visie, maar ook aan een ruimtelijke 
visie en doelstellingen inzake aanplant van bomen in de gemeente. 

 Gemeentelijke klimaatrapporten 
Op https://provincies.incijfers.be/ zijn naast het rapport over klimaat en energie nu ook de 
rapporten klimaatscenario’s en adaptatie beschikbaar.  

 Openbaar onderzoek lokaal materialenplan 2023 – 2030 
Nog tot 31 juli loopt het onderzoek over het nieuwe lokaal materialenplan (vroegere 
afvalstoffenplan).  Het plan zet ondermeer in op circulaire economie, hogere 
recyclagedoelstellingen en voor de gemeenten belangrijk beduidend lagere doelstellingen 
huishoudelijk restafval (zie  
Plan: https://ovam.vlaanderen.be/lokaal-materialenplan-2023-
2030?utm_source=flexmail&utm_medium=e-
mail&utm_campaign=openbaaronderzoeklokaalmaterialenplan20232030verplichtingonderz
burgemeester&utm_content=ontdek+het+lokaal+materialenplan  

 Saldo 
De milieuadviesraad heeft nog 6.755 euro op de rekening staan.  De kosten voor de uitstap 
van de scholen naar Fabriek Energiek zijn reeds betaald. 
 
 
 

 
Ter discussie 
  

 Fusie Lochristi 
De voorzitter merkt op dat op de website van Lochristi weinig informatie te vinden is over 
het milieu- en duurzaamheidsbeleid van de gemeente en dat er geen informatie 
beschikbaar is van de milieuadviesraad. 
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De Schepen laat weten dat communicatie en participatie (ondermeer wijkplatforms, 
adviesraden) belangrijke aandachtspunten zijn in de verdere fusiegesprekken met Lochristi. 
 

Ter stemming  

 Paddenoverzet   
Op de evaluatievergadering van 12 mei werd aan de gemeente gevraagd om bij een 
volgende editie gebruik te kunnen maken van de mobiele snelheidsmeter (als 
sensibilisatiemaatregelen om mensen aan te zetten om daar trager te rijden).  Martine laat 
weten dat aan de milieuadviesraad wordt gevraagd om te voorzien in een beperkt budget 
voor ondermeer de aanmaak door een vrijwilligers van noodtrapjes in riolen (zodat padden 
en andere amfibieën die in de rioolputjes terechtkomen zelf uit het rioolputjes kunnen 
kruipen).  De aanwezige leden van de milieuadviesraad gaan akkoord met het voorzien van 
een beperkt budget voor aankoop materialen en bijkomende banner. 
Tijdens de afgelopen overzetactie zijn aan de Langelede heel wat amfibieën overgezet.   

 Advies woonuitbreidingsgebied Molenhoek 
Tijdens de vorige vergadering werd via de vertegenwoordiger in de Gecoro gemeld dat een 
projectontwikkelaar een nieuwe verkaveling met een 250-tal woningen wil realiseren ter 
hoogte van Molenhoek.  Aangezien een dergelijke toch ook een klimaatimpact heeft wordt 
voorgesteld om aanvullend op het advies van de Gecoro (zie verslag Gecoro: 
https://www.wachtebeke.be/sites/default/files/2022-05/Verslag%20GECORO%2022-03-
21_0.pdf ) ook vanuit de milieuraad een advies op te maken over de milieugerelateerde 
zaken (open ruimte, water, energie, groen, …).  De milieudienst zal hiertoe een aanzet 
geven en voor aanvullingen doorsturen naar Hans W en Luc zodanig dat tegen volgende 
vergadering een advies kan worden voorgelegd aan de milieuadviesraad. 

 Organisatie duurzaamheidsevent  
De kosten voor het duurzaamheidsevent in september (aankoop nestkastjes, lezing 
tuincoach, huur Oxvan, communicatie, lezing Karine Van Doorsselaer, workshop 
vegetarisch koken, communicatie, huur tentjes, …) wordt geraamd op ongeveer 1.650 
euro. 
Bij vorige nestkastacties werden telkens 50 zelfbouwnestkasten aangekocht, voor de 
nestkastenactiviteit tijdens het duurzaamheidsevent wordt voorgesteld om 40 
zelfbouwpakketjes aan te kopen bij Natuurpunt (ongeveer 12,50 euro per stuk). 
Tijdens de faire markt was er ook een muzikant aanwezig (de kosten hiervoor werden 
gesponsord door een aanwezige standhouder).  De kosten om de muzikant opnieuw in te 
huren bedragen 350 euro.  Deze kost is eerder hoog, er wordt nog gezocht naar een 
alternatief. 
Aangezien onvoldoende leden aanwezig zijn om te stemmen zal via mail en verslag aan de 
afwezige leden gevraagd worden om via die weg de raming van de kosten voor het event 
goed/af te keuren. 
 

 
Rondvraag 

 Bijenhotel 
Het bijenhotel aan de fietssnelweg ter hoogte van Axelsvaardeken was in slechte staat, na 
melding werd dit intussen hersteld. 

 Nestkastenactie parallelweg  
Kristien heeft vorig jaar al een eerste opvolging gedaan van de bezetting van de nestkasten 
(toen 8 nestkasten in gebruik – info zie ook 
https://sites.google.com/view/eikenprocessierups/home ).  Voor dit jaar zijn momenteel 
nog geen verdere cijfers beschikbaar over de bezetting van de nestkasten.  De cijfers en 
info over de verdere opvolging worden nog opgevraagd bij Kristien en/of Hans.  

 Heraanplant bomen Lepelstraat 
Er wordt gevraagd wanneer de bomen worden herplant die de gemeente heeft gerooid ter 
hoogte van de Lepelstraat.  De heraanplant van deze bomen zal worden opgenomen op de 
lijst van dit najaar aan te planten bomen op openbaar domein. 

 Zwerfvuil zitbank Persynplein 
Er wordt opgemerkt dat er veel sigarettenpeuken en ander zwerfvuil wordt achtergelaten 
aan de nieuwe houten zitbank.  De gemeente zal aan IDM vragen om in de nabijheid van 
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de zitbank te voorzien in een peukenpaal en een sensibilisatiebord. 
 
 

 Opslag grond weideperceel Langelede 
Een lager gelegen stuk weiland langs de Langelede wordt sinds kort gebruikt voor de 
opslag van steenpuin. 
De gemeente heeft een vergunning verleend voor het inrichten en tijdelijke gebruik van dit 
stuk weiland voor het tijdelijk stockeren en breken van steenpuin afkomstig van de 
riolering- en wegeniswerken Sint-Franciesdijk.  Het stuk weiland dient hiertoe speciaal te 
worden ingericht, en moet nadien hersteld worden in oorspronkelijk staat. 
Er wordt opgemerkt dat graslanden meer CO2 opnemen dan akkerland en dat het bijgevolg 
aangewezen om dergelijke opslag eerder te voorzien op akkerland dan op weiland.  De 
milieuadviesraad vraagt aan het gemeentebestuur dat in de toekomst niet langer 
vergunningen zouden afgeleverd worden voor het tijdelijk inrichten van weiland als 
tijdelijke stockageplaats voor grond- en/of steenpuin. 

 Stadsmeubilair als maatregel tegen hittestress 
In de provinciale nieuwsbrief staat een interessant artikel over innovatief stadsmeubilair als 
maatregel tegen hittestress (https://pers.oost-vlaanderen.be/innovatief-stadsmeubilair-als-
maatregel-tegen-hittestress-163k2a ), waarbij het stadsmeubilair niet enkel fungeert als 
zitbank, maar ook als fietsenstalling, oplaadpunt en groenelement. 

 Vergoeding school Zwaluwnest  
Er wordt gevraagd of de school Zwaluwnest een vergoeding ontvangt omdat zij met eigen 
vervoer naar Fabriek Energiek zijn gereden, dit terwijl voor de andere school een bus werd 
gehuurd voor het transport.  De milieuraad heeft aan de scholen een uitstap naar Fabriek 
Energiek gefinancierd, en voor die scholen zonder eigen transport werd ook de bus betaald. 
De leden vinden het niet nodig om nog een financiële tegemoetkoming te voorzien omdat 
het Zwaluwnest met een eigen bus is gereden (ook deze wordt bekostigd vanuit de hogere 
overheid). 
 
 

 
 
 

   
 
Adviezen 
 
 
 
Vragen aan het gemeentebestuur 
 

 De milieuadviesraad vraagt aan het gemeentebestuur dat voorafgaand aan de jaarlijkse 
maaibeurt van de bermen niet langer met een bosmaaier wordt gemaaid rond de bomen.  
De milieuadviesraad vraagt aan  het gemeentebestuur dat ook de nieuwe werfleider een 
opleiding ecologische maaibeheer bermen zou volgen. 

 De milieuadviesraad vraagt aan het gemeentebestuur dat niet langer vergunningen zouden 
worden afgeleverd voor de tijdelijke opslag van grond of steenpuin op grasland (dit omwille 
van de hogere CO2-opslag in grasland in vergelijking met akkerland).  

 De milieuadviesraad wil het belang van een duurzaam gemeentelijk beleid benadrukken bij 
de fusiegesprekken met Lochristi.  De milieuraad vraagt dat er ook steeds openbaarheid 
van bestuur is, bvb. door verslagen van CBS en adviesraden/commissies te publiceren. 
 

 
 
Volgende vergadering 
 
De volgende vergadering zal doorgaan op 4 oktober 2022. 
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